

# 國立政治大學附屬高級中學海外攬才子女專班 108學年度第1學期招生簡章

教育部108年6月11日臺教授國字第1080060687號函核定

## 一、依據

- (一) 總統105年6月1日華總一字第10500050791號令修正公布之「高級中等教育法」。
- (二) 教育部103年1月8日臺教授國部字第1020128580A號令修正「高級中等學校辦理實驗教育辦法」。
- (三) 教育部108年3月28日臺教授國字第108030592號函核定之「海外攬才子女專班課程實驗計畫書」。

二、名額：本簡章所招收就讀之學生，依其程度、年齡等分級為10至11年級，每年級每班人數30人。

三、申請資格：申請進（轉）入本校海外攬才子女專班，應符合下列條件之一：

- (一) 符合「外國專業人才延攬及僱用法」第4條規定之外國專業人才、外國特定專業人才及外國高級專業人才子女，但不包括依補習及進修教育法立案之短期補習班之專任外國語文教師之子女。
- (二) 符合「境外優秀科學技術人才子女來臺就學辦法」對象之子女，經教育部分發者。

## 四、申請方式

- (一) 申請日期：108年6月14日起至108年7月5日(視報名情況得延長申請日期)。
- (二) 符合本簡章第三點-(一)之申請資格者，應於非假日期間每日上午8時至下午4時逕至本校提出申請(不接受郵寄報名)。
- (三) 符合本簡章第三點-(二)之申請資格者，依申請入學之學生提出之志願序，經教育部轉核定分發送至本校辦理。
- (四) 申請者應繳驗下列證件及審查費新臺幣200元整，未通過資格審查者審查費恕不退還。

1. 申請書一份。（可從本校網站自行下載使用，本校網址：

[http://www.ahs.nccu.edu.tw/ischool/publish\\_page/10/](http://www.ahs.nccu.edu.tw/ischool/publish_page/10/)）

2. 申請學生之家長為本國籍者，應檢附「歷次出入境日期證明書」乙份；申請學生之家長為外國籍者，應檢附護照及外僑居留證影本各乙份。
3. 申請學生最近二年之成績單或就學證明文件影本乙份（申請10至11年級者，依實際就學狀況繳交歷年就學證明文件）。
4. 申請學生之家長之就業金卡、服務單位聘函或在職證明書正本及勞工保險卡影本加蓋公司關防（或勞保入保證明加蓋公司關防）乙份。
5. 申請學生及其家長之身分證明及親屬關係證明文件。
6. 申請學生二吋脫帽半身正面照片壹式二張。

(五) 前項依規定繳驗之證件，申請時應另附證件正本，以供查驗，驗畢退還；證件不齊者，不予受理。

五、錄取方式：符合入學資格人數如超過核定招生名額時，依下列方式依序辦理：

(一) 符合第三點-(一)優先錄取。

(二) 經上開比序後，若仍超出錄取名額，以抽籤方式辦理。

六、注意事項：依本簡章所填報之申請文件、資料或所繳納之證件，倘有不實情事，已入學者，註銷其入學資格。

七、本簡章未盡事宜，悉依相關規定辦理。

The Affiliated International High School of National Chengchi University  
(海外攬才子女專班)Regulation of Enrollment for 1st Semester 2019-2020

A. In accordance with:

1. Enforcement Act for School-based Experimental Education (Amended Date: 2018-01-31)
2. Senior High School Education Act Article 12 (Amended Date: 2016-06-01)
3. Enrollment Regulations of Experimental Class for Children of Recruited and Employed Foreign Professionals (Amended Date: 2019-03-28)

B. Admission Quota:

Students will be placed into a 30-student class of 10th or 11th grade according to their intellectual level and age.

C. Qualifications:

Those who wish to enroll (or transfer) their children at the AHSNCCU must satisfy ONE of the following:

1. Those who qualify under the “**Act for the Recruitment and Employment of Foreign Professionals**” (full-time foreign language teachers employed by short-term learning center established under the “**Supplementary Education Act**” are not included).
2. Those who qualify under the “**Regulations for Studying in Taiwan for Children of Outstanding Overseas Scientific and Technological Personnel**” and assigned by the Taiwan Ministry of Education.

D. Applications Information:

1. Registration Date: 2019-06-14 to 2019-07-05
2. Those who qualify for C-1 can submit their application to AHSNCCU in person (not by post) during weekdays from 8:00-16:00.
3. Application of those who qualify for C-2 will be submitted to AHSNCCU by the Taiwan Ministry of Education according to the students' priority order.
4. Applicants must submit 200 NTD non-refundable application fee along with the following documents:
  - a) **Application form** (can be downloaded from [http://www.ahs.nccu.edu.tw/ischool/publish\\_page/10/](http://www.ahs.nccu.edu.tw/ischool/publish_page/10/)).
  - b) **Certificate of Entry and Exit verifying dates of continuous legal residence.**
  - c) Taiwanese employees and students please submit **Certificate of Entry and Exit verifying dates of continuous legal residence**
  - d) Foreign employees and students must attach a copy of **passport AND Taiwanese Resident Certificate.**
  - e) A copy of **transcripts OR certificate of enrollment** of the applicant from the last 2 years.
  - f) Parent's **employment certificate** and **labor insurance card affixed with company seal** (or **labor insurance guarantee affixed with company seal.**)
  - g) A copy of both the applicant and its parent's **identifications and proof of kinship.**

h) Two 2-inch portrait photos.

5. Please note that all ORIGINAL identifications listed above should be attached and will be returned afterwards. Applications with incomplete identification documents will not be accepted.

#### G. Admission Standards

- 1) Applicants who qualify for C-1 have the priority to be offered admission.
- 2) When applicant number still exceeds the enrollment quota after G-1, the school will make admission decisions by drawing lots.

Please note that:

If any of the application documents, materials or identifications submitted are found to be untruthfully presented, the admitted student will be dismissed from AHSNCCU.

I. The matters not covered in this brochure are handled in accordance with relevant regulations.